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Esmaspäeval, 23, oktoobril toi
mus ni<*0auu uaieuuusKünna par- 
teiorgaUiaaistüom lamme koos- 
oieK. üiui-aii JcatCP ivesHLKomitee 
v ix pieenumi otsuse täitmist tea- 
uusKonnas mag üaesoieva aasta 
juuii kuuli lviosKvas lOiimmuü  
Kõrgemate! koonae toetajate nou- 
piuamise tulemusi. leaausKonua 
üeKaan E. m u tegi eueKanue 
Kivr Keskkomitee \ i l  pieenumi 
otsusest, Muume käsitleb partei- 
orgamsatsioomae ülesandeid toos 
iuteiiigentsiga. Oma ettekandes 
E. m u analüüsis puudusi üliõpi
laste kasvatustöös, uneas seni
seks puuduseks on üliõpilaste 
passiivne osavõtt teaduskonna 
unisKonülikest üritustest. Üliõpi
lased võtavad nenaest kuil osa, 
aga jäävad ainult passuvseins 
vaatajaiks ja  kuuiajaias. näiteks 
teauusKonna üuopnaste uontumi- 
sei, kirjanike bmuuii ja D. 
Vaaranaiga. Kurnäu Kirjanike 
esmemiseu ära, aga rohkem kei- 
leigi öelda ei omua. Kui aga kee
gi uliopuastest õieks võtnud esi
nejate teoste kotita sõna ja  ana
lüüsinud neid, õieks kontumme 
kujunenud palju elavamaks ja 
sellest oleks saanud kasu nii kuu
lajad kui ka kirjanikud. Teadus
konna üliõpilaste hulgas on paiju 
isetegevuslasi. Nad on kõik üie- 
instituudiliste isetegevusringide 
liikmed (rahvatantsuring, näite
ring, Jt.), kuid teaduskonna üri
tustele esinemiseks isetegevuslasi 
ei leidu. Samuti ettekandja mär
kis, et rida õppejõude on kõrva
le jäänud ühiskondlikust tööst, 
mistõttu ühiskondliku töö koor
mus langeb õppejõududele eba
ühtlaselt. Oma ettekandes E. In- 
ti analüüsis uute üliõpilaste 
komplekteerimise probleeme, par-

KOHTUMINE LAAGRI «ORLJONOK» 
PIONEERIDEGA.

Järsnlne päev tõi uuesti väga pal
ju huvitavat. Hommikul käisime ja
lutamas Agruürl koskede juures. 
Ainult 2 km teed — kuid see on ju  
mägitee! Õhtul sõitsid meie laagris
se pioneerid üleliidulisest pioneeri
laagrist «Orljonok». Pidulik rivistus, 
iga pioneer sai laagri juhtkonnalt 
kingituseks albumi «Nõukogude noo
rus kunstis». Seejärel algas märkide

tei ridade kasvu, komsomoli tööd 
jt. kusimusi.

Kõrgemate koolide nõupidami
se tulemustest informeeris koos
olijaid TTT parteiorganisatsiooni 

1 sekretär B. Mure. Nuuptdamme 
pööras tähelepanu Vcjaduseie 
^murendada kõrgemates moondes 
staažiga ja ettevöieie suunamis- 
kirjadega üliõpilaste arvu. Ette
kandja märkis, et meie instituu
dil on kavas järgmisel aastai viia 
nende üliõpilaste osatähtsus kuni 
b07o“Ri. Nõupidamine jujätis Kõr
gemate koolide töötajaie tähele
panu ka sellele, et tuleo .ette val
mistada mitte ainult kitsa eri
alaga spetsialiste, vaid ka aktiiv
seid kommunismi ehitajaid, ak
tiivseid umsKonnategeiasi. Ette
kanne äratas suurt huvi. Eriti 
elavaks kujunes moie..evahetUj 
teadusliku too pian<.ejr.kmJJ.e küsi
muses, samuti aga p±ouleemii, 
mniiselt kiirendada teauurte kan
didaatide ja doktorite ettevalmis
tamist. Koosoiek võttis vastu ot
suse mõlema ettekande kohta.

Samal koosolekul arutati tea
duskonna . parteiorganisatsioonile 
saabunud avaldusi NJLKjc“ lukme- 
kandidaatideks vastuvõtmise koh
ta. Avaldused saabusid Tööstuse 
ökonoomika ja  organiseerimise 
kateedri dotsendi kt. Raoul Üks
väravalt, Poliitilise Ökonoomia
kateedri vanemõpetajalt Leo
Kahkiit, Poliitilise ökonoomia
kateedri assistendilt Ülo Sinisa
lult ja kabinetijuhatajalt Silvia 
Hiibuselt. Koosolek otsustas soo
vitada neid TP I parteiorganisat
sioonil vastu võtta NLKP liik
mekandidaatideks.

O. PÕDER, 
Insener-majandusteaduskonna 

parteibüroo sekretär

sid kuuldavale Imelikke häälitsusi ja 
tegid sama imelikke liigutusi. Inst
ruktor andis meile viimaseid õpe
tusi, kuidas käituda matkal ja me 
asusime seljakotte kohendades teele. 
Kuhu me küll välja jõuame? Kõik 
oli nii huvitav ja uudne.

Meie grupp osutus kõige rahvusva
helisemaks neist, kes üldse kunagi 
on asunud meie laagrist teele mäge
desse. Grupis oli 6 rahvuse esindajaid,

Majandusteadus
konna õppejõudude 
konkreetse ökonoo
mika ring alustas 
oma tööd tutvudes 
Nõukogude Liidu ja 
Eesti NSV elektrifit
seerimise plaanide
ga. Peamine tähele
panu esimesel - töö
koosolekul koondus 
meie vabariigi elekt
rifitseerimisele ning 
vabariigi' energeeti
kute ja majandus
meeste ülesannetele 

elektrifitseerimis- 
plaani elluviimisel. 
Ettekande vabariigi 

elektrifitseerimise 
kohta tegi Eesti NSV 
Rahvama j andusnõu- 
kogu Energeetikava- 
litsuse «Eesti Ener
gia» juhataja L. In- 
gar. Esineja peatus 
kõigepealt Nõukogu
de Liidu elektrifit
seerimise plaanidel 
lähemaks kümneks 
ja kahekümneks aas
taks, * Volga jõgikon
na elektrijaamade 
osatähtsusel kogu 
Nõukogude Liidu 
energiabilansis, Si
beri energeetikabaa- 
si väljaarendamise 
probleemidel, Nõu
kogude Liidu ener
giasüsteemil ja  tema 
üksikute osade täht
susel kogu -maa 

elektrifitseerimise 
ülesande lahendami
ses. Keskseks küsi
museks kujunes Ees
ti NSV elektrijaa
made osa Loode

energiasüsteemis, ku
hu peale meie vaba
riigi kuuluvad veel 
Leningradi, Läti, 
Leedu, Valgevene ja 
Karjala energiasüs
teemid. Kuna ras
kuspunkt Loode 
energiasüsteemis lan
geb meie vabariigi
le, siis vabariigi

elektrifitseerimise 
ülesanded on gran
dioossed.
Elektrienergia too
dangult ühe inimese 
kohta saavutab Ees
ti NSV lähemate 
aastakümnete jook
sul esikoha maail
mas.

Huvitavaks ja sõ-
navõttuderohkeks 

kujunes vabariigi 
küttebilansi küsi
mus. Rõõmustavaks 
teateks kuulajatele 
oli Tallinna õhubas- 
seini puhastamise 
probleemi lahenemi
ne lähema aasta- 
paari vältel. Siis ei 
häiri tallinlasi enam 
Elektrijaama ega V. 
Kingissepa nim. 
Tallinna Tselluloosi- 
ja Paberitööstuse 
kombinaadi ning 
teiste ettevõtete suits 
ja tahm.

Seminarilt lahkuti 
rahuldatult ning 
kõigi soov oli, et 
järgmised töökoos
olekud käesoleval 
õppeaastal kujunek
sid samaväarseiks.

« . . .  programm on 
lühike, selge ja täp
ne teadaanne sellest, 
mida partei taotleb 
ja mille eest ta võit* 
leb» — nende sõna-

sed «Aprilliteesld», 
samuti ka partei 
VIII kongressil pee
tud ettekanne partei 
teise programmi 
kohta.

TPI RAAMATUKOGUS
dega algab TPI Raa
matukogus meie par
tei uut programmi 
tutvustav näitus, mis 
on pühendatud
NLKP XXH kong
ressile.

Näitusel on eks
poneeritud K. Mar
xi ja Pr. Engelsi 

«Kommunistliku 
partei manifest», 
V. I. Lenini poolt 
kirjutatud Venemaa 
sotsiaaldemokraat
liku partei program
mi projekt, revolut
siooni juhi geniaal-

Qmaette osa näi
tusel moodustavad 
materjalid, mis on 
pühendatud uuele 
NLKP kolmandale 
programmile. Peale 
programmi ja partei 
uue põhikirja pro
jekti võib siin leida 
hulgaliselt materjale 
Nõukogude Liidu 
majanduslikest edu
sammudest ning tin
gimustest, mis muu
davad programmi 
ülla põhimõtte — 
kommunismi — tõe
lisuseks.

M. KITS

N LK P ajaloo ka
teedri õppejõu sm. 
Pauli juhendamisel 
toimus T P I Raama
tukogus esimene teo
reetiline sem.nar tee- 
pial: «Kommunistli
ku partei esimesed 

programm-doku- 
menclid.»

Seminari  käigus
vaadeldi lähemalt K . 
Marxi ja Fr. Engelsi 
« Kommunistliku Par
tei Manifesti»  ning 
WLKP esimest ja teist 
orogrammi. Sõnavõt
jad sm.-d Slabovitš,

Laur ja Reintam näi
tasid nimetatud do
kumentide ilmumise 
ajaloolisi tingimusi,
tõid välja neisse kät
ketud põhilised seisu
kohad ja  valgustasid 
meie partei tegevust 
nende programmide 
elluviimisel.

Järgnevatel ^sem i
naridel käsitletakse 
uut, kommunistliku 
ühiskonna ülesehita
mise programmi ja  
NLKP X X II kong
ressi materjale.

kõik ei osanud sõnu, kõlasid meie 
hääled mägedes sõbralikult ja me 
astusime edasi kindlamalt, tundes 
kõrvalt sõbra ja seltsimehe tuge, 

ööbima jäime väga maalilises ko
has. Ümberringi pähklipuud, magnoo
liad ja abrikoosipuud <kunagi oli siin 
olnud aed). Mägede elanik Tol ja 
askeldas kaua lõkke ääres ja valmis
tas šašlõkki. Ja milline šašlõkk see 
oli. Prantslased sõid algul väga umb
usklikult, hiljem aga seda suurema 
mõnuga. Sašlõkk oli tõesti kiitusväärt 
ja me lõpetasime isegi ühe prantsuse 
laulukese sõnadega «Vive la šašlõkk».

Lõkke ääres toimus ka kontsert. 
Igaüks pidi midagi esitama, prantsla
sed laulsid, paksuke Plerot tantsis 
prantsuse naljatantsu, ameeriklane 
Jin esitas .šoti tantsu, nõukogude 

27-st inimesest oli 14 prantslast, 1 ‘ noored esitasid vene ja madruste

i t
M  p ä e v a  „ S p u t n i k u s

(Algus «Tallinna Polütehnik»  nr. 21)

ja postkaartide vahetamine. Pärast 
seda andsid pioneerid kontserdi. See 
oli alles kontserti Konferansjee, 
umbes 12-aastane - tütarlaps, rahustas 
ploneeritervltusega saali ja  teatas 
esitatava pala selgelt ja julgelt. Saali 
tuli aga vaigistada väga tihti, sest 
kõik olid vaimustatud väikeste osa
täitjate esinemisest, eriti meeldejää
vad olid tantsunumbrid. Tundus, et 
tantsu on mahutatud kogu hing.

Pioneeride ärasaatmine oli soe ja  
kärarikas.

RÄNNAKUL. 
Kannatamatusega ootasime seda

päeva, millal võisime asuda kahepäe 
vasele matkale mägedesse. Kord ise 
j l  juba kogunesime, kuld matk tuli 
edasi lükata, sest oli olnud tugev 
vihmasadu ja  kõik teed olid vihmast 
uhutud. Kuld sellistel turistidel nagu 
meie, oleks kõige parem matkata 
mööda asfaldteed või halvemal juhul 
mõõda liiva.

Lõpuks siiski see päev saabus. 
IL juulil pakklslme seljakotid ja  
12. juuli hommikul kell 8 võtsime 
kätte kepid, õlale seljakotid ja rohi
sime . . .  autobussi, mis ootas meid 
laagri territooriumil. Te arvate kind
lasti, et sõitsime bussidega mägedes
se? Ob, ei! Buss viis meid läbi Sotši, 
siis linnast eemale veel 4 km ja see
järel ronisime maha mäejalamll. Kõik 
27 inimest, kes tundsid end metslas
tena Kaukaasia looduse keskel, lask-

ameeriklane, l  sakslane, z eestlast, 
1 ukrainlane ja 8 venelast, välismaa
lastest ei osanud keegi rohkem vene 
keelt kui «horošo», «spaslbo» ja 
«požaluista» ja neidki ei hääldanud 
nad vene keeles. Meiega oli kaasas 
ka tõlk Volodja, Moskva Võõrkeelte 
instituudi V kursuse üliõpilane, kes 
valdas vene, prantsuse ja Inglise 
keelt. Tema #>1 kasutasime siiski 
ainult äärmistel juhtudel, tavaliselt 
aga püüdsime end üksteisele arusaa
davaks teha žestide ja miimikaga. Ja 
mc salme üksteisest aru ülihästi.

Ei saagi öelda, et tee mägedesse 
oleks olnud eriti raske: korduvad
tõusud ja langused,-muda, millest oli 
raske jalgu välja tirida ja kuhu tih
ti keegi kinni jäi ja  siis midagi eba
selget hüüdis.

Esimene peatus oli Sotši jõe kaldal. 
Kõige karastatumad (neid oli kaks — 
venelane ja prantslane) suplesid väi
keses mägi järvekeses. Vesi oli külm 
(ainult +7°C), läbipaistev ja sinine- 
sinlne.

Kinnitanud keha läksime edasi. 
Nüüd oli juba lõbusam minna ja  oh 
ka arusaadav, miks. Kuni peatuseni 
olime olnud näljased, aga pärast. . .

Kõrvalt oleks meid kindlasti olnud 
väga huvitav vaadata. Paljukeelset 
jutuajamist täiendati žestidega. Tar
vitses vaid kellelgi algatada laulu, 
kui kohe kõik kaasa laulsid. Ja kuigi

TATJANA JOSSIFOVA

tantsu ning laulsid prantslaste mit
mekordse palve peale laulu «Kalin- 
ka», Vello Lään ja  allakirjutanu aga 
esitasid polka. Kaua kostsid öises 
vaikuses paljudes keeltes laulud ra
hust, sõprusest, armastusest.

öö laskus mägedesse ja kattis ka 
meie silmad rahuliku unega. Kõik 
uinusid naeratusega huultel ja mä
lestustega möödunud päevast. Järg
misel päeval ootasid meid uued 
rajad.

(järgneb)

Tudeng!
Ära unusta, et täna kell 
19.00 .'tehakse V II audi
tooriumis kokkuvõtteid 
Sinu suvisest tööst ja 
praktikast

Ra h vata ntsi jate aasta päev
Suur 1960. a. rahvakunstiõhtu.
Otse tribüüni ees tantsib rühm 

muhu rahvariides neide ja noor
mehi. Tantsib hästi. Muidugi ei 
jää see märkamata televisiooni- 
operaatoreile ja nii on paljud 
näinud oma televiisori ekraanil 
suures plaanis Tallinna Polüteh
nilise Instituudi rahvatantsijaid. 
Nende hulgas OI v i Särgävat, Hel
gi Rebast ja iRobert Sepmani, 
kes tantsivad selles rühmas juba 
1956. aasta algusest peale.

Ent ajalugu algab veelgi kau
gemalt. Esimeseks harjutuseks 
kogunesid meie instituudi rahva- 
tantsuhuvüised 1949. aasta ok
toobris. ;

Kaksteist aastat on noored Sal
me Valgemäe juhtimisel tungi
nud esivanemate varamusse, õp
pinud uusloomingulisi eesti ja 
teiste rahvaste tantse.

Uue otsingul õpetas sm. Valge
mäe kord tütarlastele valgevene 
tantsu «Bulba», mis meeldis, m il
lega võideti tunnustus, mis pani 
aluse naisrahvatantsurühmale. 
See oli hoogsa tegevuse ajajärk. 
Viiel korral on TP I naistantsijad 
tunnistatud vabariigi isetegevu
se ülevaatusel parimateks. Esine
ti teistes Eesti linnades ja Riias.-

Ei tea, kas olid need meie rah
vatantsu ema Anna Raudkatsi 
sõnad, et tants ilma meesteta on 
nagu supp ilma soolata või oli 
süüdi lähenev üliõpilaslaulupidu 
Tartu? — viie aasta eest moodus
tati jälle segarühm.

Esinemised Tallinna kontsert- 
väljakutel ja televisioonis, kont
sertreisid Pärnusse ja Kaunases
se, osavõtt; noorsoo festivalidest 
Tallinnas ja Moskvas ning üli- 
õpilaslaulupidudest Tartus ja 
R iias. . . Rühma populaarsus kas

vas järjest. Ja 1958. a., sügisel tu
li S. Valgemäel tantsijad jagada 
kahte: rühma. Kumbagi sai 12‘ 
paari.

Jälle esinemised Eesti linnades, 
reis põlevkivibasseini, 10. aasta
päeva kontsert. Ühe suurema ela
musena teistkordne küllasõit 
Kaunasesse — teistkordselt Kau
nase Polütehnilise Instituudi fes
tivali laureaadiks.

1961. a. aprill. Vabariiklik kõr
gemate koolide isetegevuse üle
vaatus. Nii palju rahvatantse po
le EPA aula korraga veel näinud. 
Poolteist tundi teeb žürii otsust. 
Ja siis — esikohale tulid TP I va
nem ja noorem segä-rahvatant- 
surühm ning soolotantsijad.

Suvel nähti kahte autotäit lõ
busaid päevitunud noori sõitmas 
vabariigi teedel, Seekord viidi 
külakosti Elva, Pärnusse, Haap
sallu. Võeti osa Võru laulupäe- 
vast, tantsiti Pärnu rajooni V. I. 
Lenini nimelise kolhoosi klubis.

Ja kuigi need, kes rajasid rah
vatantsu TPI-s ja need, kes 1956. 
aastal rajasid uue rahvatantsu
rühma,. on juba kõik Eesti töös
tuses ja rahvamajanduses inse
nerideks/jätkab tegevust kaks 
koosseisu rahvatantsijaid. Oma 
repertuaari, mis sisaldab viie
teistkümne rahva tantse, on tut
vustatud ka meie vabariigi kõige 
kaugemates paikades.

Soovime ammendamatut ener
giat kõigile üliõpilastele-rahva- 
tantsijatele ja nende juhile Sal
me Valgematele!
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26. juunil 1961. a. laaditi lae
vastik masinale, toetuma poksi
kottidele, ning kell 14.30 läks sõit 
lahti Paide poole. Rooliratas oli 
autojuht Soodla peos. Rohu ja 
Tehnika tänava nurgal oleks pea
aegu juhtunud . avar i, Kurvil 
sõitis meist mööda üks raualasti 
koorem — ilmselt liiga suure kii
rusega — sest kogu koorem pais
kus autokastist välja (õigemini — 
auto sõitis koorma alt ära!) ning

lõiguks. Me liikusime Rõa . jõel 
keskmise kiirusega alla ühe k i
lomeetri tunnis. Mõned takistu
sed kõrvaldasime koguni puude 
labisaagimisega paad st, kasuta
des väikest päkksaagi, mis Rün- 
kadel oli ettenägelikult kaasa 
võetud.

Teine p ilt näitab läbi saetud 
puu ladvaosa teelt kõrva'eluk1'a- 
mise pidulikku momenti. «Eda- 
si-i-U Vesi on vaba!»

da da ka väljendiga «küljelt kül
jele keeramine oma väeti ihusoo- 
ja2 arvel maakera soojendamis- 
katsete tegemisek^». Ärkamist, 
õigemini nende soojendamiskat- 
set,e asjatuse märkamist, võiks 
matkagrupi kalamehe puhul si
duda ka tema tahtejõulise otsu
sega — minna kalale.

Pugenud telgist välja kindlas 
usus, et ta on esimene tõusja, 
märkas see mees väljas aovalgel

Ametiühingu konverentsid
18. oktoobril toimus energeeti

kateaduskonna ametiühingu kon
verents. Konverentsil esinesid sõ
navõttudega sm. Samolevski ja 
sm. Sosin. Sm. Samolevski kriti
seeris teaduskonna büroo senist 
tööd. Ta tegi ettepaneku koosta
da poliitkasvatustöö konkreetne 
plaan koostöös teaduskonna kom- 
somolibürooga. Ka sm. Sosin mär
kis, et ametiühingu büroo pole 
täitnud kõiki oma ülesandeid. Uue 
büroo koosseisu valiti sm.-d 
Külm, Vallaste, Valdur, Kracht, 
Krabo, Palm, Pärn, Märgel, Urn- 
mer, Friedendhal ja Uuli.

19. oktoobril toimunud insener- 
maj andusteaduskonna ametiühin
gu konverentsil kuulati huviga 
sm. Soidra ettekannet NLKP 
X X II kongressi tö.öst. Seejärel 
esines büroo esimees sm. Kudr- 
javtseva aruandega teaduskonna

ametiühinguorganisatsiooni tege
vusest möödunud õppeaastal 
Konverents otsustas büroo aasta
se töö hinna rahuldavaks. Uue 
büroo valimistel võeti arvesse 
eelmise büroo palvet suurendada 
büroo koosseisu. Uus büroo valiti 
11 liikmeline ja selle koosseisu 
kuuluvad järgmised seltsimehed; 
Kudrjavtseva, Kann, Hoppfeld" 
Toombre, Maalt, Hiibus, Vilus' 
Habakuk, Keng, Laanpere ja So
kolov.

Ametiühingu konverentsid on 
toimunud ka mehaanikateadus- 
konnas ning ehitus- ja keemia- 
mäe teaduskondades. Toimunud 
on ka teenistujate ametiühingu 
konverents, kus büroo esimeheks 
valiti sm. Kalpus ja aseesime
heks sm. Lipovskaja.

V, ILVES..

Õige napilt jäi puudu, et kogu 
raualast oleks meile « sisse jooks
nud».

Soodla viis meid Paidest läbi 
— Rõa sillale. Rõa on Paide jõe 1 
pisikene harukene. Sillalt jäi Pai
de jõeni paar-kolm kilojneetrit 
allavett minna.

Paadimatka « stardipauk»  ehk 
Tommi esimene aerulöök kõlas 
kell 18.00. Viimase laeva vette- 
laskmise momenti Rõa silla juu
res näeme juurelisatud pildilt. 
Vaadake, kui palju pidulikkust ja 
pühalikkust on Harri Ermi ku
jus selle tähtsa toimingu soorita
misel!

Startimise pidulikkus ja esi-

Miks oli sellel jõelcigul nii pal
ju  takistusi? Kaldaid oli h ilju ti 
raiega puhastatud ning tööliste 
poolt jäetud jõele palju ajutisi 
ülekäigu-purdeid, tehtud lihtsalt 
kaldal kasvavate puude langeta
misega üle jõe. Paadimatkajaile 
on säärased asjad tõeliseks nuht
luseks.

Õiged paadimatka mõnud alga
sid meil alles Paide jõkke jõud
misega — õhtul kell 19.15. Ilm  
oli ilus, jõgi paras lai ja sjigav, 
vool rahulik. Lasksime endid mõ
ni aeg ainult voolust kanda ning 
puhkasime nii päevaväsimust. 
Möödume endisest Kirna mõisast 
ning maabume varsti jõe pare-

TPI -  ETP

«A rm a a d a »  pilt, m illest oli juttu üleeelm ises num bris.

meste aerulööku&e mõnu lõigati 
äkki kui noaga läbi matkajuKi 
hoiatava hüüdega: «Seis!» Olime 
oma esimese takistuse' ees: puud 
risti-rästi üle jõe. Niisiis saime 
kohe maitsta ka paatide maad 
mööda .kandmise «lõbusid». M õ
lemal kaldal oli teravate tüügas- 
tega raiesmik, kaldad ise aga suh
teliselt kõrged ja  järsud. Paatide 
väljavõtmine ja  sisselaskmine 
muutusid äärmiselt tülikaks, rää 
kimata nende tassimisest kaldal 
~7 tõelises risuräsus. Tõsisemaid 
takistusi aga oli meil Rõa jõel 
ees kokku ■ kümmekond. Seepä
rast paari-kolme kilomeetri p ik
kune matka alg jupp kujunes ko
gu meie matka' kõige raskemaks

1 Siin Paide jõeks nimetatud haru 
Pärnu jõe vesikonnast on mõnedel 
kaartidel märgitud Pärnu jõeks. 
Meie oma matkal lugesime Pärnu jõe 
lähtmeks seda haru, mis algab Siga- 
pusma ja Pätsavere külade vahelt 
ning kulgeb läbi Koigi.

- Kuigi «soojuse-sooja probleem» 
pole TPI-s veel lõplikult lahendatud, 
lubas autor endale siin prooviks 
kasutada uuemat ütlemisviisi. . Kui 
mõned lugejad sellest ütlemisviisist 
aru ei peaks saama, siis tuleks neil 
pöörduda lähemate selgituste saa
miseks prof. Jürgensoni kateedri 
peole.

mai kaldal. Koht pole laagriks 
kõige parem, sest puuduvad hei
nad, kuid siiski otsustame jääda 
siia Öömajale.

Allakirjutanul polnud see hoo
piski m itte esimene kord elus 
telki magamiseks ette valmista
da, kuid ometi tegi ta seejuures 
tõsiseid vigu, mis endid magami
sel 10-kordselt tunda andis. P in 
nas oli mügerik ja oksi külje all 
vähevõitu. Öö oli suhteliselt vä
ga külm. Kui ikka õhk on külm  
ja maa on külm, ega siis ei aita 
magajat kampsun ega kaks kamp
sunit, aitaks vast vateeritud tekk, 
aga seda suvisele matkale muidu
gi kaasa ei võeta. Külmale lisaks 
häirisid öörahu mootorsõidukid 
lähedaselt maanteelt. Olgu see 
hoiatuseks kõigile mat kamee stele 
— mitte valida laagriplatsi suu
rele maanteele liiga lähedale. Ü l
dise öörahu garanteerimine on 
mistahes matkal üks vastutus
rikkamaid ülesandeid.

Vaatamata kõigile ebamugavus
tele võiks meie esimese öö 
veetmist telgis tingimusi siiski 
lugeda magamiseks. Koeruse pä
rast aga võiks «magamise» asen-

ühte teist meest, kes tõsiselt as
keldas tule umoer. «Vesi läheb 
kolus keema,» raporteeris Harri 
näoga, nagu oleks nii varane 
hommikune kohvikeetmine talle 
igapäevaseks loomulikuks üles
andeks. Jäägu välja selgitamata, 
kas säärase soodsa tagajärje sel 
kargel hommikul kutsus.d välja 
koka sellekohased korraldused 
voi pootsmani enese magamis- 
raskused. Peaasi, e t ' vesi läks 
varsti keema ning kumoki kala
mees sai söömu kuuma oma lodi- 
sevas kehas väriseva hinge alla. 
Uttesin k u m b k i  k a t a m e e s  
sellepärast, et pootsman avaldas 
tULe ääres soovi minna ka kala
püüki proov.ma, et omapoolse
panusega kaasa aidata, tooaetava-
ie "  saakide mitmekordistumisele.
Loosisime ridvad vulja, jagasime 
ussid pooleks ning könais.me ka
lavarudele vastu, üks aua-, teine, 
ülesvoolu — mõlemad &um es püü- 
giöhinas ja  võitlustuhinas, sest 
kalaa lõid jões vahvasti Lupsu.

K u i me Laagriplatsile tagas. 
jõudsime, selgus, et Harri oli näi
nud vesirotti ja  O tt od näinud 
vesirotti. A ra kumanud nähtud 
vesiroti kirjelduse Oti suust, ar
vas Harri, et küllap nägime ühte 
ja sedasama vesirotti. N ii lõppes 
meie esimene kalapüük mees
kondlikus arvestuses kalade vas
tu n :  0 kalade kasuks, kus on 
kalade arv Pärnu jões. Seue oota
matu kaotuse tagajärjel oli mat- 
kagrupp sunnitud ooaatud ühaa 
asemet hommikueineks maitsema 
kuumas vees leotatud kohvibri- 
kette.

Kell 09.00 startis laevastik eda
sisõiduks. Teise ja ko.manda 
paatkonna ahtrimehed hakkasid 
energiliselt tegelema vedeliveda- 
misega, et hommikust häbiväär
set kaotust võimalikult kiiresti 
tasa teha. Möödus tund, algas 
teine. Äkki oli Rünga Oti landil 
paras purikas otsast ja  mõne se
kundi pärast uuesti otsast ära! 
Ei maksa rääkidagi, kuis säärane 
näkkamisega mittenäkkamine ehk 
nurmäkkamine matka vastutavat 
kalameest masendas. Tema kala
õnn sellel matkal oli nayu saatu
se tahtel käest ära lu<nud ning 
tõepoolest e i näinud ta enam 
ühtki kala ega kalapoega, välja 
arvatud need, mis teised püüdsid.

Et kalapüügi juurde poleks va
ja hiljem enam tagasi tulla, olgu 
kohe nimetatud, et esimesed kaks 
õnnetut päeva välja arvatud, oli 
meil ülejäänud nelja päeva jook
sul peaaegu iga päev võimalus 
maitsta suurepärast kalatoitu, 
sest kokku püüdsime me ikkagi 
tervelt kolm kala, mis teeb välja 
keskmiselt tublisti üle poole ka
la meeskonna iga liikme kohta. 
Saagi loetelu üksikute kalaliikide 
järgi oleks järgmine: kaks havi 
ehk kaks purikat ja  üks ahvenas. 
Püütud purikatest ainult üks d ii 
alamõõduline (m itte väga napilt), 
mis määruste kohaselt kuulus

Peamine mulje — hästi korralda
tud võistlused. Võistlejaile olid kind
lustatud kõik mugavused: neid sõi
dutas stardipaika ja tagasi eri buss, 
oli köetud saun ja ette valmistatud 
huvitav ning korrektne rada.

Naised konkureerisid 6,5 km pikku
se 5 kontrollpunktiga raja kiiremale 
läbimisele. Esikoha võitis hiljuti 
«Eesti Tööstusprojektist» instituuti 
tööle siirdunud Ilme Vetla ajaga 
1:17-55 jättes teiseks Siina Krehox^a 
(1:20.20). Kolmanda aja 1:20.22 saa
vutas vabariigi meister Maret Hiis 
(ETP). Kõik nad täitsid esimese jär
gu nõuded.

Meestel tuli jooksta 9,5 km. 7 kont
rollpunkti läbimisega. Ka siin tull 
esikoht meile — Ants Toom jõudis 
tagasi 1:41.20 pärast. Teisele kohale

tuli külalisena võistelnud Jaan Trett- ■ 
feldt Autotranspordi ja Maanteede 
Ministeeriumist (1:44.20). Kolmandal» 
jäi Rein Tõnuri ajaga 1:48.35, mli 
jääb juba esimesest järgust vilji, 
Kontrollajaks lõpetas 22 naist ja »  
meest.

Võitjale oli auhinnaks «Kristall, 
gloobus» ja kõigile võistkoanalllk- 
meile (10+10) originaalsed diplomid. 
Meie naiskond kaotas projekteerijai
le ca kolmveerand tunniga, kuld 
meeskond võitis neilt üle vile tunni 
— üldkokkuvõttes meie võit

Kahjuks «Eesti Tööstusprojekti» 
mehed startisid nõrgendatud koossei
sus.

Üritus otsustati muuta iga-aasu- 
seks traditsiooniks.

U. JUEGENS

Karikavõistlused väravpallis

10.—21. oktoobrini toimusid 
TPI õpperühmade vahelised ka
rikavõistlused väravpallis 7X7. 
Karikavõistlusteks registreeris 
28 võistkonda. Kõige aktiivse
malt võtsid võistlustest osa
mehaanikateaduskonna õpperüh
mad (9 võistkonda) ja ehitustea- 
duskond (8 võistkonda).

Võrreldes kevadiste teaduskon
dade vaheliste võistlustega värav
pallis on huvi selle mängu vastu 
meie üliõpilaste seas tublisti 
tõusnud.

Karikavõistluste finaal, mida 
juhtis NSVL teeneline meister
sportlane J. Lõssov, toimus «lau
päeval, 21. oktoobril õpperühma
de EA-54 ja MK-14s vahel. Mäng 
oli algusest kuni lõpuni väga ta
savägine ja kaasakiskuv ning 
lõppes EA-54 minimaalse eduga 
9:8. Võitjaks, tulnud EA-54 mees
konnas mängisid; A. Arnoveer, 
P. Prooses, A. Aasvee, M. Jüriöö, 
O. Kaid, J. Fensa ja H, Vili.

P. TOBBER.

PALJU ÕNNE ÜHISEL/ELUTEEL!

Viive Laglele  
j a

Jüri Siiderile
SOOVIVAD ÕPPERÜHMA MM-51 ÜLIÕPILASED,

muidugi elusalt jõkke tugasi vis
kamisele. Kohmetusest ting.tult 
tekkis aga püüdjal tagasiviskami- 

|S,g juures väike viipitus, mille 
jooksul kalakene kahjuks juba 
jõudis hinge heita ning seetõttu 
tema -jõkke tagasiheitmine kaotas 
juba  ̂ igasuguse sügavama mõtte.

Kõige õnnelikum käsi oli jun- 
gal ehk Andres Rüngal; kelle ar
vele tuleb panna 2!z kogu saagist 
arvuliselt ja  umbes kaaluli
selt. Teisele kohale platseerus 
kokk Laine Erm tolle iihe mitte 
väga napilt alamõõdulise havi
ga, (mis muide osutus t~ma, elus 
esimeseks oma käega kinnipüü
tud kalaks). Kolmandat, neljan- 
äat ja  viiendat kohta jagas d 
kolm ülejäänud matkamcest taga
järjega 0 kala (kui jätta arvesta
mata ka see paras purikas, mis

Rünga Otil otsast ära Uks, millist 
arvestusviisi asjaosaline ise mui
dugi ei pea päris Õigeks). Kui 
viimasele kohale platseerunud 
püüdja (autori) nõrka tulemust 
võib seletada äärmise ebaõnnega, 
siis teiste (Tommi ja Harri) 
ei saa küll seletada muuga, kuj 
üsna nigela sportliku (täpsemalt 
— kalasportliku) etteva.mistuse- 
ga. Niipalju sekskorraks matka- 
kalamehe juttu, mis — vannun -  
on ranges kooskõlas tõsiasjadega, 

(Järgneb)

, Toimetaja A. HANSEN
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